

30/7/2018

KENYATAAN MEDIA

oleh Dato' Ir. Jaseni Maidinsa,
Ketua Pegawai Eksekutif,
PBA Holdings Bhd (PBAHB) dan
Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP)

di Promosi Program "Sijil Kemahiran Malaysia Melalui Kaedah Pengiktirafan Pencapaian Terdahulu" (SKM-PPT) MWA Zon Utara.

OPERATOR AIR PERLU FOKUS PADA LATIHAN KOMPETENSI DAN PENSIJILAN PEKERJA

- **Malaysia perlu membangunkan kumpulan pekerja industri bekalan air yang kompeten sekarang, untuk menangani cabaran seperti perubahan iklim, sumber air mentah yang terhad, pertambahan dalam akaun air setiap tahun dan peningkatan permintaan air.**

PULAU PINANG, Isnin, 30/7/2018: Pengendali air perlu memberi tumpuan kepada latihan kompetensi dan pensijilan pekerja sebagai pelaburan penting, dan bukan perbelanjaan pertengahan.

Oleh kerana air merupakan unsur penting untuk kehidupan seharian dan aktiviti sosioekonomi, bekalan air adalah perkhidmatan awam yang penting. Walau bagaimanapun, kejuruteraan bekalan air adalah bidang kejuruteraan khusus yang memerlukan latihan, kemahiran dan pengetahuan tertentu.

Oleh itu, pengendali air yang bertanggungjawab mesti bersedia untuk melabur dalam merekrut, melatih dan mengekalkan kakitangan yang kompeten untuk melaksanakan tugas yang betul dengan cara yang betul, 24 jam sehari, 7 hari seminggu.

Bagi operator bekalan air, margin untuk kesilapan manusia akan sentiasa rendah, manakala impak sosial dan kos ekonomi untuk kesilapan itu akan sentiasa tinggi. Dalam konteks ini, latihan kompetensi dan pensijilan adalah keperluan kritikal untuk mengekalkan perkhidmatan bekalan air yang baik.

Malaysia perlu membangunkan kumpulan tenaga industri bekalan air yang kompeten sekarang, untuk menangani cabaran seperti perubahan iklim, sumber air mentah yang terhad, pertumbuhan tahunan dalam akaun air dan peningkatan permintaan air. Selain itu, keperluan kecekapan bagi pekerja industri air telah dinyatakan dengan jelas dalam Seksyen 49 (1) dan Seksyen 180 (a) (iii) Akta Industri Perkhidmatan Air 2006.

MENGESAHKAN PEKERJA INDUSTRI AIR BERPENGALAMAN DAN BERKEMAHIRAN MELALUI PROGRAM SKM-PPT

PBAPP dan Akademi Perkhidmatan Air Pulau Pinang (PWSA) berbesar hati menjadi tuan rumah zon utara untuk mempromosikan program SKM-PPT untuk kakitangan industri bekalan air Malaysia.

Program SKM-PPT, yang dikenali sebagai “Sijil Kemahiran Malaysia Melalui Kaedah Pengiktirafan Pencapaian Terdahulu”, adalah program pensijilan kecekapan yang sedang dilaksanakan oleh Jabatan Pembangunan Kemahiran (JPK), Kementerian Sumber Manusia, Malaysia.

Program ini membolehkan para pekerja berpengalaman dan mahir untuk mendapatkan pensijilan peringkat SKM tanpa perlu menjalani latihan vokasional formal atau sepenuh masa.

Pensijilan SKM-PPT tersedia untuk pekerja mahir yang boleh memenuhi semua keperluan yang ditetapkan di bawah Standard Kemahiran Pekerjaan Kebangsaan (NOSS). Sekiranya tahap kompetensi pemohon dinilai 30% di bawah keperluan NOSS, mereka mesti menyudahkan kursus latihan dengan jayanya untuk mencapai status kecekapan penuh di pusat latihan SKM yang diiktiraf.

JPK telah melantik Persatuan Air Malaysia (MWA) sebagai “*Industry Leading Body*” atau ILB untuk program SKM-PPT berkaitan dengan industri perkhidmatan air Malaysia.

PENSIJILAN SKM-PPT DI PWSA

Operator air yang ingin mengesahkan kakitangan mereka melalui program SKM-PPT boleh mendapatkan bantuan dari PWSA, pusat latihan SKM yang telah diakreditasi. Setakat ini, PWSA telah membantu 64 kakitangan untuk mendapatkan sijil SKM-PPT mereka.

Ditubuhkan oleh Kumpulan Syarikat PBAHB pada tahun 2007, PWSA didaftarkan dengan “Pembangunan Sumber Manusia Berhad” (PMSB) dan Kementerian Kewangan. Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) juga telah memperakui kami sebagai “Penyedia Latihan yang Diiktiraf”.

Dalam tempoh 11 tahun yang lalu, PWSA telah merekodkan seramai 3,549 pelatih. Akademi ini telah melatih kakitangan daripada 11 operator air di Malaysia, 4 badan pengawal selia bekalan air dan 2 jabatan kerajaan. Kami juga telah melatih pelajar dari 4 institut vokasional, serta pelatih luar negara yang mewakili operator air di Indonesia, Myanmar, Nepal dan Vietnam.

Pada tahun 2017, PBA Resources Sdn Bhd (PBAR), syarikat yang menguruskan PWSA, menandatangani perjanjian kerjasama dua tahun dengan Syarikat Bekalan Air HueWACO dari Vietnam. Di bawah perjanjian itu, PBAR akan menjadi perunding dan rakan latihan bagi HueWACO.

Tahun lalu, PBAR juga memperbaharui Memorandum Persefahaman dengan Persatuan Air Indonesia (PERPAMSI) untuk mempromosikan dan menyelaraskan latihan bagi operator air Indonesia.

Terima kasih.

Dato’ Ir. Jaseni Maidinsa,
Ketua Pegawai Eksekutif PBA Holdings Bhd (PBAHB) dan
Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP)

Dikeluarkan oleh : Puan Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Unit Komunikasi Korporat
Tel : 04-200 6607
Email : syarifah@pba.com.my